
سینمــا
»چارسو« میزبان جشنواره 

پانزدهم »سینماحقیقت« 
دبیــر پانزدهمین جشنــواره بیــن المللــی 
»سینماحقیقت«، گفت: بخش هایی از برنامه های 
پانزدهمین جشنواره بین المللی »سینماحقیقت« 
به صورت محدود در پردیس سینمایی »چارسو« 
انجام می شود. به گزارش مرکز گسترش سینمای 
مستند و تجربی، محمد حمیدی مقدم گفت: با 
بازگشایی  و  عمومی  واکسیناسیون  به  توجه 
سینماها، شورای سیاستگذاری جشنواره تصمیم 
گرفت بخشی از برنامه های پانزدهمین جشنواره 
»سینماحقیقت« برای مخاطبانی محدود، در 
پردیس سینمایی »چارسو« و به صورت فیزیکی 
انجام شود. وی ادامه داد: شورای سیاست گذاری 
جشنواره از آغاز به کار، برای دو شیوه اجرایی 
تجربه موفق  به  توجه  با  و  برنامه ریزی کرده 
برگزاری برخط )آنلاین( در چهاردهمین دوره، 
زیرساخت های این امر به شکل کامل آماده و مهیا 
بود. تسریع در روند واکسیناسیون و کاهش ابتلا و 
بستری مبتلایان به کرونا در هفته های اخیر، گزینه 
برگزاری فیزیکی به شکل محدود را پررنگ تر کرد. 
متاسفانه شیوع سویه جدید کرونا، نگرانی ها را دوباره 
شدت داده و از این منظر جشنواره »سینماحقیقت« 
متاثر از سیاست های ستاد ملی مقابله با کروناست. 
حمیدی مقدم افزود: با توجه به رایزنی های انجام 
شده و بررسی های صورت گرفته، این برنامه های 
محدود را به پردیس سینمایی »چارسو« خواهیم 
برد که فضایی آشنا و مانوس برای دوستداران و 
فعالان سینمای مستند دارد و پیش از این هم، 
تجربه برگزاری جشنواره  »سینماحقیقت« را در 
آن داشته ایم. اما بخش اعظم برنامه ها در شکل 
آنلاین و برای مخاطب گسترده در پلتفرم ها قابل 
تماشا و پیگیری است. دبیر پانزدهمین جشنواره 
بین المللی »سینماحقیقت« ادامه داد: با توجه به 
آلودگی هوای تهران، ترافیک و توجه به رعایت 
پروتکل های بهداشتی طبیعی است که توصیه 
می کنیم علاقه مندان به سینمای مستند، از طریق 
پلتفرم ها جشنواره را ببینند. همه رویدادهای 
جشنواره از طریق سایتirandocfest.ir  پخش 
می شود. نمایش فیلم ها در پرتال جشنواره اتفاق 
می افتد و در سایت هاشور و نماوا بلیت فروشی برای 
تماشای آثار برای علاقه مندان وجود دارد. جزئیات 
این بخش را به زودی در نشست خبری به اطلاع 
مخاطبان جشنواره خواهیم رساند. دبیر پانزدهمین 
جشنواره بین المللی سینماحقیقت ادامه داد: در 
پردیس »چارسو« و در ایام جشنواره میزبان تعدادی 
محدود از اهالی رسانه، صنوف و صاحبان آثار هستیم 
و با توجه به لزوم رعایت پروتکل های بهداشتی از 
میزبانی گسترده معذوریم. پانزدهمین جشنواره 
بین المللی فیلم مستند ایران »سینماحقیقت« از 

۱۸ تا ۲۵ آذرماه برگزار می شود.

نجمــه جــودکی و سهیل مستجابیان 
به ترکیب سریال تلویزیونی »نوارزرد۲« به 
کارگردانی سروش محمدزاده و تهیه کنندگی 
محمدرضا شفیعی اضافه شدند. نجمه جودکی 
مجری جوان تلویزیون از گویندگی در رادیو 
فعالیت خود را آغاز کرد و با مجموعه های 
»سین مثل سریال«، »فرصت ویژه«، »مثبت 
هفده«، و.... به شهرت رسید و اکنون جلو 
دوربین نوارزرد۲« به نویسندگی کریم لک زاده 
قرار گرفته است. همچنین سهیل مستجابیان 
وارد عرصه بازیگری در تئاتر شد و در فیلم های 
سینمایی »بی حسی موضعی« و... به ایفای 
نقش پرداخته است، او بیشتر فعالیت هایش در 
فضای مجازی است. تصویربرداری این سریال 
در لوکشین های متفاوت همچنان ادامه دارد.

»جودکی«  در یک 
سریال 

روز علی حــاتمــی در سینماتک خانه 
هنرمندان ایران برگزار می شود. به گزارش 
روابط عمومی خانه هنرمنــدان ایران، روز 
علی حاتمی همزمان با بیســت وپنجمین 
سالروز درگذشت این سینماگر برجسته 
در سینماتک خانه هنرمندان ایران برگزار 
می شود. نمایش فیلم خلیفه و اعرابی )از 
مجموعه داستان های مولوی – ۱۳۵۲( و 
سخنانی از علی حاتمی، عزت ا... انتظامی، 
داود رشیدی، محمدعلی کشاورز، اکبر عبدی 
و... از بخش های مختلف برنامه است. روز علی 
حاتمی دوشنبه ۱۵ آذر ساعت ۱۸ در سالن 
استادناصری خانه هنرمندان ایران برگزار 
می شود. این برنامه ویژه اعضای سینماتک 

خانه هنرمندان ایران است.

 برگزاری روز 
علی حاتمی در سینماتک

رو در رو
حدیث میرامینی: 

وقت بهادادن به سریال سازی است
بازیگر سینما و تلویزیون با حضور در برنامه »سریالیست« 
به ارائه توضیحاتی درباره کارنامه کاری خود پرداخت. حدیث 
میرامینی که مهمان پدرام کریمی در برنامه »سریالیست« 
بود، درباره حضور در سریال های کمدی گفت: هر کدام از 
سریال هایی که تا به حال بازی کرده ام با دیگری فرق می کند. 
مثلا در سریال »زعفرانی« موقعیت کمدی وجود داشت 
و از این حیث با سریال »زن بابا« متفاوت بود. برای بازیگر 
یک چالش است که در موقعیت های مختلف قرار بگیرد و 
خودش را محک بزند؛ چه درام باشد چه کمدی. وی افزود: 
من قدری اهل ریسک هستم و بازیگری برایم لذتبخش است، 
هم تئاتر کار کرده ام، هم سینمایی و هم سریال. هیچوقت هم 
این موضع را نداشته ام که حتما باید در این ژانر باشم، بلکه 
بازیگری برایم مهم است و حالم را خوب می کند. میرامینی 
درباره پیوستن به سریال »زعفرانی« توضیح داد: زمانی که 
پیشنهاد این نقش را گرفتم قدری نگران بودم. عروس این 
خانواده کسی بود که بیشتر در بحران، خودش رو به تلخی 
می رفت، در حالی که بقیه موقعیت های بامزه و بانمکی 
داشتند. اینکه بین همه بازیگران این بار را من بر دوش داشته 
باشم قدری چالش برانگیز بود. آقای محمدی از روز اول آنقدر 
متین و صبور بودند و به من آرامش خاطر دادند که جلو رفتیم. 
این بازیگر ادامه داد: موضوع این سریال جهان شمول بود و 
ممکن است برای هرکسی پیش بیاید، همه سعی »زعفرانی« 
این بود که بگوید با تمام اتفاقات می شود منعطف برخورد 
کرد و پذیرشمان را بالا برد. میرامینی تاکیدکرد: این سریال 
فرهنگسازی کرد که چرا باید پدر و مادر خودشان را به خاطر 
بچه ها سانسور کنند؟ این موقعیت که مادر و پدرهایی که 
صاحب بچه بزرگ هستند، دوباره بچه دار شوند، خیلی مرسوم 
و معمولی است و در کشورمان دایی هم سن با خواهرزاده 
و عموی هم سن با برادرزاده و از این دست زیاد داریم. این 
موضوع در فرهنگ ما بوده و رفته رفته شکل بدی به خودش 
گرفته است. وی عنوان کرد: فرهنگ قدیمی ما، احترام به پدر 
و مادرها، دورهم جمع شدن و سر سفره غذا خوردن خیلی 
قشنگ و ارزشمند است اما به شرطی که صادقانه و حقیقی 
باشد. این بازیگر با بیان اینکه کار بازیگر در فیلم سینمایی یا 
مینی سریال سخت تر است، تاکید کرد: تو در سریال فرصت 
داری آهسته و پیوسته لایه های شخصیت را به مخاطب نشان 
بدهی و او با تو ارتباط برقرار کند. میرامینی در پایان گفت: من 
فکر می کنم اتفاق خوبی در سریال سازی ما می افتد. با توجه به 
پلتفرم هایی که راه اندازی شده اند ما سریال های خوبی چون 
»قورباغه«، »شهرزاد« و »خاتون« را داریم که از نظر طراحی 
لباس، نور، طراحی صحنه، بازی و کارگردانی نشان دهنده 
قوت کار ما است. الان فرصت خوبی برای بهادادن به فیلم 
و سریال سازی است. صنعتی جدی که نشان دهنده نماد 
و سمبلی از یک جامعه است و بهتر است سریال هایمان به 

واقعیت نزدیکتر شوند.
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آرمان ملی- امید کاجیان: برنامــه تلــویزیونــی 
»احــوالپرسی« چندی  اســت که به تهیــه کنندگی 
سیدجواد سیدمحسنی و با اجرای مسعــود روشن پژوه، 
هر هفته پنجشنبه  بعداز اخبار ۲0و۳0، از ساعت 9 
شب روی آنتن شبکه دو  تلویزیون می رود یکی از نقاط 
قوت احوالپرسی حضور این مجری نوستالژی برای همه 
ماست.  کســی که حتی آدم بزرگ ها و کسانی که سن و 
ســالی از آنها گذشته نیز وقتی او را ببینند یاد اجراها و 
مســابقات تلویزیونی زمان بچگی خود می افتند. همان 
چهره پرانرژی و طنازی که در خاطره های ما نقش بسته 
و برای همین هم می شود سوالات زیادی را بابت همه این 

دهه ها از وی پرسید.
 آقای روشن پژوه ! برنامه احوالپرسی ساختاری شبیه 
به برنامه هایی مانند دورهمی دارد با حضور مهمانان، 
تماشاچیان و خواننده ها و... چه موضوعی می تواند دراین 
بین احوالپرسی را متمایز کند و یا باعث شود که برنامه 

پربیننده ای شود؟  
اصراری ندارم که بگویم این برنامه متمایز یا متفاوت 
است. اما توجه بکنیم که از این دست برنامه ها نه مربوط 
به این چند سال بلکه از سی سال پیش هم وجود داشته 
است. ما سی سال پیش هم جنگ خانواده را کار می کردیم. 
برنامه های ترکیبی که در آن مهمان برنامه می آمد، 
گفت وگو داشت و تلاش می شد لحظاتی بی دغدغه را برای 
مخاطب بیافریند. سال 69 - 70  من خودم برنامه هایی 
مانند چرتکه،  بام روشنایی و... را دراین قالب داشتم . برنامه 
احوالپرسی  نیز از آن دست برنامه هاست. اما طبیعتا با 

مهمانان متفاوت و برخی تغییرات. 
 به نظرتان چقدر مردم از این برنامه استقبال می کنند ؟

طبیعتا این برنامه اگر تنوع لازم را داشته باشد که تلاش 
کرده چنین اتفاقی صورت بگیرد، در کنار زمان پخش 
برنامه که زمان مناسبی است چون پنجشنبه هاست و از 

ساعت 9 شب روی آنتن می رود می تواند گیرایی داشته 
باشد. دکور برنامه هم دکور شادی است و سعی شده که 
مهمانان نام آشنایی را هم به برنامه دعوت کنیم. البته 
هنوز تا جا افتادن این برنامه نیاز به زمان داریم اما پتانسیل 

جذب مخاطب دارد. 
 خودتان ترجیحتان این است که برنامه ها زنده باشد یا 
ضبط شده ؟ چند درصد برنامه های ضبط شده احوالپرسی 

در تلویزیون نیز پخش می شود؟
هشتاد تا 90 درصد کار در تلویزیون پخش می شود. اما 

به هرحال حال وهوای برنامه زنده متفاوت است.
 از چه لحاظ؟

وقتی شما زنده برنامه ای را اجرا می کنید ریتم برنامه، 
کنداکتور برنامه متفاوت است و هیجان بیشتری هم دارد. 

برنامه زنده را شاید به دلایلی خود من هم ترجیح دهم.
 به نظر می آید در برنامه زنده می توان از برخی 
محدودیت هایی که در برنامه های ضبطی است عبور کرد 

و آزادی عمل بیشتری دارد؟
به هرحال شما باید مشخصات برنامه تلویزیونی را در 
هر شرایط لحاظ کنید و تفاوتی ندارد که این برنامه چه 
چیزی است، چه ساختاری دارد و باید چارچوب ها را در 

آن لحاظ کنید.
 اما یکسری برنامه های زنده ای بوده و خود شما اجرا 
کردید مثلا حرکات موزونی صورت گرفته و به هرحال از 

آن عبور شده است ؟
ببنید در مجموع،  اقداماتی که در برنامه های زنده هم 
می شود با کلیات برنامه سازی تلویزیون ما منافاتی ندارد و 
به آن شکل که شما مثلا می گویید حرکت موزونی نداشتم 
اما در قالب مثلا تشویق کردن یک فرد شاید حرکاتی 
داشتم که ممکن است در پخش ضبط شده  به نمایش 
در نیاید، اما در مجموع موردی هم نداشت. به هرحال 
ما به دنبال حال خوب مردم هستیم و از طرفی رقیب 

هم کم نداریم. کنار ما صدها فضاهای مختلف در حال 
برنامه سازی هستند و باید به شکلی برنامه را اجرا کنیم که 
به مذاق مخاطب خوش بیاید برای همین نیاز است تا از 

یکسری کلیشه ها فاصله بگیریم. 
 اما به نظر از مجریانــی هستید که به هر حال در 
اجراهایتان برخی اقدامات و حرکاتی هم سر زده است که 
می توانست حاشیه ساز هم باشد و یا ممنوع التصویرتان 
کند، یعنی شاید اگر کس دیگری بود این اتفاق می افتاد 
اما در نهایت این مشکل برای شما پیش نیامد آیا نگاه 
خاص تری به شما در صدا و  سیما وجود دارد که این 

اتفاق نیفتاده؟
به هر حال از ابتدای ورود به تلویزیون با خود این عهد را 
گذاشتم که در چارچوب معیارهایی که هست قدم بردارم 
و حد و حدود مربوطه را در نهایت رعایت کنم و در فضاهای 
بیرون از کاری نیز خارج از یکسری چارچوب ها نباشم. در 
کنار این مساله همواره تلاش این بوده که انتظارات مردم را 
هم برآورده کنم. شاید یک بخشی از این موضوع را به دلیل 
حرمت تلویزیونی بودن و یک بخش دیگر را به حرمت آن 

چیزی که مردم می پسندند انجام دادم و ادامه می دهم.
 مردم شما را به عنوان مجری مسابقات می شناسند. 

تاکنون چند مسابقه اجرا کردید؟
بالای چهارهزارتا مسابقه کارکردم. در قالب برنامه های 
مختلف مانند مسابقه محله ، ببین و بگو، ده سوال ده 

جایزه، برای هم و... 
 دست سرنوشت این طور بوده که در اجرای مسابقه ها 
حضور داشته باشید یا علاقه خودتان به این سمت بوده 

است؟
به قول معروف مسابقه راست کارم شده است. دیگر همه 

پیچ و خم های مسابقه ها را یاد گرفتم.  
 کدام یک از بخش های احوالپرسی را بیشتر دوست 

دارید.

گــزارش

استعفای وزیر اطلاع رسانی لبنان
شبکه خبری اسکای نیوز گزارش داد که وزیر اطلاع رسانی لبنان 
اعلام کرد که استعفای خود را به میشل عون رئیس جمهوری و 
نجیب میقاتی نخست وزیر ارائه کرده است. اسکای نیوز افزود: در 
نامه استعفای جورج قرداحی آمده است که  به خاطر مصلحت 
عمومی از سمت خود به عنوان وزیر اطلاع رسانی استعفا می کنم 
و امیدوارم درخواست مرا بپذیرید. وی پیش تر گفت که شاید 
استعفایش به حل و فصل بحران میان لبنان و کشورهای عضو 
شورای همکاری خیلج فارس و در صدر آنها عربستان کمک کند. 
این منبع به نقل از برخی منابع گزارش داد که استعفای قرداحی 
راه را برای حل و فصل احتمالی اختلافات دیپیلماتیک میان لبنان 

وعربستان هموار می کند.

صدراعظم جدید اتریش انتخاب شد
حزب حاکم اتریش، یک روز بعداز استعفای صدراعظم قبلی، 
وزیرکشور را به عنوان صدراعظم جدید معرفی کرد. »کارل نیهامر« 
از سوی حزب حاکم به  عنوان صدراعظم جدید این کشور انتخاب 
شد. این در حالی است که، »الکساندر شالنبرگ« صدراعظم تازه 
کار اتریش از مقام خود استعفا داد و به این ترتیب، حزب راست 
میانه، با برگزاری جلسه ای، جانشین وی را انتخاب کرد. شالنبرگ 
که در دولت قبلی وزیر امورخارجه اتریش بود؛ اواسط مهرماه و پس 
از استعفای »سباستین کورتز« به  عنوان صدراعظم انتخاب شده 
بود. در آن مقطع زمانی، کورتز به دلیل سوءاستفاده از رسانه ها 
برای منافع حزبی، تحت تحقیقات قضایی قرار داشت و حتی دفتر 

وی مورد تفتیش قرار گرفت.

وزیراقتصاد ترکیه استعفا کرد
استعفای لطفی الوان وزیر خزانه داری و مالیه ترکیه از سوی 
رجب طیب اردوغان پذیرفته شد. نورالدین نباتی از سوی اردوغان 
به عنوان وزیر خزانه داری و مالیه منصوب شده است. مساله 
برکناری لطفی الوان از سمت وزارت از قریب به سه هفته پیش 
تاکنون بارها در رسانه های اجتماعی ترکیه و از سوی کارشناسان 
سیاسی مطرح شده بود. به گفته کارشناسان سیاسی الوان مخالف 
سیاست اردوغان در زمینه فشار به بانک مرکزی برای کاهش 
نرخ بهره ها بود و در این زمینه در چند مورد دیدگاه های خود 
را به صراحت با افکار عمومی ترکیه نیز مطرح کرده بود. متعاقب 
سخنان هفته گذشته اردوغان در زمینه لزوم کاهش نرخ بهره ها 
در ترکیه ارزش لیر ترکیه در مقابل دلار آمریکا و دیگر اسعار به 
کمترین میزان خود در طول تاریخ رسید. کارشناسان اقتصادی با 
اشاره به اینکه به دلیل کاهش ارزش دلار ترکیه و فشار برای کاهش 
نرخ بهره ها در ترکیه تاکنون دستکم دو رئیس بانک مرکزی از 
سوی اردوغان برکنار شده اند می گویند: با درنظرگیری وضعیت 
فعلی اقتصادی و روند نه چندان مطلوب وضعیت اقتصادی 
ترکیه برکناری وزرا هرچند در کوتاه مدت شاید به عنوان راه حلی 
خودنمایی بکند ولی نبود تغییرات اساسی در زیرساخت ها و نیز 
احترام به استقلال نهادهای مختلف از جمله بانک مرکزی موجب 

تداوم وضعیت اقتصادی نابه سامان این کشور خواهد بود.

 خداحافظی »مرکل« با 
مقام صدراعظمی 

آنگلا مرکل در آخرین سخنرانی رسمی خود 
به عنوان صدراعظم آلمان از اعتماد مردم این کشور 
و همه دست اندرکاران کادردرمان به خاطر مبارزه 
بی امان با کرونا تشکر کرد. مراسم وداع او در برلین 
با رژه سربازان مشعل  به دست همراه بود. مرکل 
شامگاه پنجشنبه طی مراسمی رسمی از این مقام 
خداحافظی کرد. او در این مراسم که با رژه سربازان 
مشعل به دست همراه بود از مردم آلمان به دلیل 
اعتمادشان تشکر کرد. مرکل همچنین باردیگر از 
زحمات پزشکان، پرستاران و همه دست اندرکاران 
حوزه بهداشت و درمان به دلیل مبارزه بی وقفه با 
پاندمی کرونا تشکر و قدردانی کرد. مرکل گفت: 
»من می خواهم از هم کسانی که با همه توان خود 
با کرونا مبارزه کرده اند تشکر کنم.« او نه تنها از 
کادردرمان بلکه از همه دست های یاری بخش 
در سازمان های امدادی و ارتش آلمان قدردانی به 
عمل آورد. به گزارش دویچه وله این سیاستمدار 
کهنه کار حزب دموکرات مسیحی آلمان همزمان 
از همه کسانی که در دوران پاندمی کرونا دانش 
عملی را انکار کرده و آشوب به پا می کنند انتقاد 
کرد. مرکل افزود: »آنجا که نفرت و خشونت ابزاری 
مشروع در مسیر منافع تلقی می شود تحمل ما 
به عنوان افرادی دموکرات به انتها می رسد.« مرکل 
۱6 سال صدارت خود را پرحادثه و چالش برانگیز 
خواند؛ فراز و نشیبی که صدراعظم را چه از نظر 
سیاسی و چه از نظر انسانی از سویی به مبارزه 
طلبیده و از دیگرسو غنی کرده اند. مرکل گفت 
که وظیفه اش را همواره با شادی قلبی انجام داده 
است. در این مراسم که تحت تدابیر شدید کرونایی 
انجام شد به درخواست او، دو تصنیف برای من 
باید فقط رز قرمز ببارد هیلدگارد و فیلم رنگی 
را فراموش کردی نینا هاگن و همچنین آهنگ 
کلیسایی خدای بزرگ، تو را می ستایم پخش 
شد. مطابق برنامه ای که احزاب ائتلاف سه گانه 
سوسیال دموکرات، دموکرات  آزاد و سبزها ارائه 
کرده اند، قرار است در دومین هفته دسامبر اولاف 
شولتس، سیاستمدار حزب سوسیال دموکرات 
به عنوان صدراعظم جدید آلمان انتخاب شود. 
مرکل اگرچه خداحافظی کرده اما تا انتخاب 
شولتس هدایت امور را به صورت نیابتی بر عهده 
خواهد داشت. او پیش از این بارها گفته بود که 
کنارکشیدن از مسند قدرت برایش دشوار نیست 
و پس از آن فرصت زیادی برای مطالعه و خواب 
خواهد داشت. مرکل در پاسخ به این پرسش 
که قصد دارد در آینده چه کارهایی انجام دهد، 
اظهارکرد: »هنوز برنامه ای ندارم. ابتدا کمی 

استراحت می کنم تا بعد ببینم چه می شود. «

وزیرخارجه روسیه با توصیف عضویت 
اوکراین و گرجستان در ناتو به عنوان »بمب 
ساعتی در قلب اروپا«، گفت: ناتو نباید به 
سمت شرق اروپا و مرزهای روسیه حرکت 
کند. به گزارش فارس، »سرگئی لاوروف« 
وزیر امورخارجه روسیه افزود: مسکو در 
تماس با شرکای خود بر عدم حرکت سازمان 
پیمان آتلانتیک شمالی )ناتو( به سمت شرق 
تاکید خواهد کرد و منتظر واکنش است. 
لاوروف درباره تلاش های کشورهای غربی 
برای تنش زایی با روسیه توضیح داد: »تمایل 
ناتو به گنجاندن گرجستان و اوکراین در این 
اتحاد، بمب ساعتی در قلب قاره اروپا خواهد 
بود. غرب به اوکراین تسلیحات می دهد و 
این کشور را به احتمال راه حل نظامی برای 
درگیری در منطقه دنباس گمراه می کند.« 
به نوشته خبرگزاری »اسپوتنیک«، وی طی 
نشست خبری با »آنتونی بلینکن« وزیرخارجه 
آمریکا گفت: »ولادیمیر پوتین  برای دستیابی 
به اجماعی که منافع همه طرف ها را برآورده 
می کند، گفت وگوی آرام را پیشنهاد کرد. 
پوتین پیشنهاد گفت وگو با غرب را برای 

دستیابی به تضمین های حقوقی بلندمدت 
مبنی بر عدم گسترش ناتو به شرق داد.« رئیس 
دستگاه دیپلماسی روسیه با بیان اینکه امنیت 
در اروپا نمی تواند تکه تکه باشد، اظهارداشت: 
»امنیت در اروپا یا هست یا نیست. امیدوارم در 
دیدار با بلینکن بتوانیم گامی در جهت اجرای 
توافقات حاصل شده در نشست پوتین و جو 

بایدن در ژنو برداریم.« براساس این گزارش، 
لاوروف با اشاره به تنش های دیپلماتیک بین 
مسکو و واشنگتن درخصوص سفارتخانه ها 
و دیپلمات ها بیان داشت: »مشکلات کار 
سفارت های روسیه و ایالات متحده به سرعت 
قابل حل است.« وی با بیان اینکه حرکت 
بیشتر ناتو به سمت شرق بر منافع اصلی امنیتی 

روسیه تأثیر خواهد گذاشت، افزود: »مسکو با 
شرکای خود تماس می گیرد تا درباره عدم 
حرکت ناتو به سمت شرق تاکید کند و منتظر 
واکنش خواهد بود.« وزیرخارجه روسیه 
همچنین اظهارداشت: »ما آماده ایم برای 
حل بحران اوکراین گام برداریم. رئیس جمهور 
روسیه تاکید کرده که مسکو خواهان درگیری 
با اوکراین نیست.« اوکراین اوایل سالجاری 
محموله بزرگی از مهمات و موشک های 
»جاولین« آمریکایی را دریافت کرد و نظامیان 
این کشور می گویند خمپاره و پهپادهای 
تهاجمی ترکیه ای را نیز در اختیار دارند. با این 
حال، این کشورهای غربی به رهبری آمریکا 
هستند که چند روزی است با اظهارنظرهای 
غیرمستقیم از طریق گزارش های منابع بی نام 
در رسانه ها، روسیه را به طراحی حمله علیه 
اوکراین متهم کرده اند. شامگاه چهارشنبه 
اما »ینس استولتنبرگ« دبیرکل ناتو با تکرار 
حمایت از اوکراین در برابر اقدامات روسیه، 
اما تاکید کرد که این سازمان وظیفه خود را 
جلوگیری از وقوع هرگونه درگیری با روسیه 

درخصوص اوکراین می داند. 

سرگئی لاوروف مطرح کرد

عضویت اوکراین در ناتو، یعنی بمب ساعتی در قلب اروپا

جهــــان 
کوتــاه

سخنگوی وزارت امورخارجه چین ضمن 
اعلام تمدید یک قرارداد موشکی بین روسیه و 
چین تاکید کرد که مسکو چیزی فراتر از یک 
متحد برای پکن است. به گزارش فارس، »وانگ 
ونبین« سخنگوی وزارت امورخارجه چین 
از تمدید ۱0 ساله توافق موشکی میان پکن 
و مسکو خبر داد. به نوشته وبگاه وزارت امور 
خارجه چین، ونبین در نشست خبری گفت، 
روز گذشته )چهارشنبه( پروتکل تمدید توافق 
روسیه و چین درباره اخطار اولیه پرتاب موشک  
بالستیک و پرتاب راکت های حامل، اجرایی 
شده و این توافق به مدت ده سال تمدید شد. 
این دیپلمات چینی افزود: اجرای این پروتکل 
نشان گر سطح بالای شراکت راهبردی جامع 
میان چین و روسیه در زمینه هماهنگی در 
عرصه های جدید و عزم دو طرف در راستای 
حفظ ثبات راهبردی جهانی است. سخنگوی 
وزارت امور خارجه چین در ادامه گفت: این 
توافق به میزان چشمگیری در حراست از نظام 
بین المللی کنترل تسلیحاتی و صلح و امنیت 
جهانی سهیم است. ونبین در بخش دیگری 
از سخنان خود بیان داشت: »ما قویا معتقدیم 
که که روابط روسیه و چین در عصرجدید، 

بالغ تر، باثبات تر و منعطف تر خواهد بود. چین و 
روسیه متحد نیستند بلکه نزدیک تر از دو متحد 
هستند. ما انرژی مثبت قدرتمندی را برای صلح 
و توسعه جهان فراهم کرده ایم.« این مقام چینی 
افزود: »همچنان که جهان به سمت مقاطع 
تاریخی حرکت می کند، ]مسکو و پکن[ خود 
را به برابری، درستی، قانون مداری، همکاری 
و انتخاب های صحیح متعهد می دانند و خرد 

و راه حل های خود برای ایجاد نوع جدیدی از 
روابط و جوامع با آینده ای مشترک برای بشریت 
به کار خواهند گرفت.« در حالی که آزمایش های 
موشک های مافوق صوت چین باعث نگرانی 
عمیقی در واشنگتن و دولت های متحدش 
شده، یک ژنرال آمریکایی از پیشرفته تر بودن 
پکن در این فناوری خبر داده است.»دیوید 
تامپسون« معاون بخش عملیات های فضایی 

در نیروی فضایی ارتش آمریکا اخیراً اذعان 
کرده توانمندی های موشکی مافوق صوت 
آمریکا به اندازه چین یا روسیه پیشرفته نیست. 
تامپسون طی مصاحبه ای در حاشیه حضور در 
همایش بین المللی امنیت هالیفاکس در کانادا، 
گفت: این امر نشان می دهد که آمریکا در توسعه 
جدیدترین و پیشرفته ترین تسلیحات عقب 
مانده است. تمدید قرارداد موشکی میان روسیه 
و چین در حالی رخ می دهد که »دونالد ترامپ« 
رئیس جمهور سابق آمریکا از برخی توافق های 
مشترک مسکو و واشنگتن در همین زمینه 
خارج شده و از تمدید برخی دیگر خودداری 
کرد. روسیه و آمریکا ۱0 سال پیش معاهده ای 
با هدف کاهش و محدودسازی تسلیحات 
راهبردی به امضا رساندند که به معاهده استارت 
نو معروف شد. این پیمان در حال انقضاست و 
آمریکا همچنان از تمدید آن طفره می رود. 
مهر امسال یک مقام آمریکایی گفته بود در 
گفت وگوهای سطح بالای دیپلمات های روسیه 
و آمریکا با توجه به خروج دولت سابق آمریکا از 
دو معاهده تسلیحاتی با روسیه، مساله کنترل 
تسلیحاتی محور اصلی گفت وگوها را تشکیل 

می داد.

تمدید 10 ساله توافق موشکی روسیه و چین

 مسعود روشن پژوه مجری نوستالژی ایرانی ها 
در گفت وگو با »آرمان ملی«:

 تلویزیون را نباید 
 با فضای مجازی 

مقایسه کرد
 به هرحال مخاطب را مي بایست جذب کنیم
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